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Oœwiadczenie skierowane do ministra sprawiedliwoœci, prokuratora generalnego RP Andrzeja Czumy

Panie Ministrze!
Na moje rêce zosta³o przekazane stanowisko Rady Powiatu Rawickiego w sprawie planowanej przez

Ministerstwo Sprawiedliwoœci reorganizacji struktury s¹dów powszechnych i ewentualnej likwidacji
s¹dów rejonowych.

Rada Powiatu Rawickiego, maj¹c na uwadze prace nad reorganizacj¹ systemu s¹dów powszechnych
prowadzone w Ministerstwie Sprawiedliwoœci, o których w ostatnim czasie szeroko informuj¹ media
krajowe, oraz bior¹c pod uwagê fakt, ¿e planowane zmiany mog¹ w bezpoœredni sposób doprowadziæ do
likwidacji S¹du Rejonowego w Rawiczu lub ograniczenia zakresu jego dzia³alnoœci, wyra¿a swoje zanie-
pokojenie proponowanymi rozwi¹zamiami i przeciwko nim protestuje.

Rada Powiatu w Rawiczu wyra¿a zaniepokojenie sposobem przeprowadzania planowanej reorgani-
zacji s¹dów powszechnych przez Ministerstwo Sprawiedliwoœci, które robi to administracyjnie i odgór-
nie, bez informacji i konsultacji z w³adzami powiatu rawickiego. Uwa¿am, ¿e pomimo niezawis³oœci
s¹downictwa zasada wspó³pracy z w³adzami samorz¹dowymi w sprawach dotycz¹cych mieszkañców
powinna byæ zachowana. Sposób wprowadzania zmian reorganizacyjnych, ujawniany przez prasê, bez
jakichkolwiek informacji ze strony Ministerstwa Sprawiedliwoœci w stosunku do w³adz samorz¹dowych
ewidentnie przeczy zasadom demokratycznego pañstwa prawa. Wszelkie tego typu zmiany, maj¹ce bez-
poœredni wp³yw na ¿ycie mieszkañców, powinny byæ uprzednio konsultowane i opiniowane przez odpo-
wiednie samorz¹dy lokalne.

Nale¿y zaznaczyæ, ¿e rawicki s¹d codziennie obs³uguje ponad szeœædziesi¹t tysiêcy mieszkañców. Je-
go ewentualna likwidacja spowoduje wielkie utrudnienia dla wiêkszoœci mieszkañców powiatu rawic-
kiego. Koniecznoœæ dojazdu do innego miasta oddalonego o kilkadziesi¹t kilometrów od Rawicza narazi
kilka tysiêcy mieszkañców na dodatkowe koszty, utratê czasu oraz inne komplikacje.

Uwa¿am, ¿e planowana likwidacja S¹du Rejonowego w Rawiczu lub ograniczenie zakresu jego dzia-
³ania spowoduje ogromn¹ szkodê dla regionu i bêdzie wyrazem ponownej centralizacji administracji pu-
blicznej.

W zwi¹zku z tym zwracam siê do Pana Ministra z zapytaniem: jakie merytoryczne przes³anki zdecy-
dowa³y o podjêciu decyzji o reorganizacji struktury s¹dów powszechnych i ewentualnej likwidacji
s¹dów rejonowych?

Z powa¿aniem
Piotr Kaleta




